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Dubblerat arvode till ordförande och vice ordförande i stads-
delsnämndens pensionärsråd 
Skrivelser av Norrmalms stadsdelsnämnds pensionärsråd  
 
 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 
 Framställningen om dubblerat arvode till ordförande och vice ordförande 

i stadsdelsnämndens pensionärsråd avslås. 

 
 
Föredragande borgarrådet Annika Billström anför följande. 
 
Bakgrund 
 
Ordförande och vice ordförande i Norrmalms stadsdelsnämnds pensionärsråd (SPR) 
föreslår i skrivelse till Norrmalms stadsdelsnämnd att presidiet i SPR för varje ordinarie 
möte skall erhålla dubbelt sammanträdesarvode samt att detta ska gälla från 1 januari 
2005 och tills vidare. I sitt svar anför Norrmalms stadsdelsförvaltning att frågan om 
arvoden inte är något som stadsdelsnämnden kan besluta om. 
 Ordförande och vice ordförande SPR Norrmalm vänder sig då i skrivelse den 9 feb-
ruari 2005 till staden centralt, bilaga. Man hänvisar till att det särskilda arbete som faller 
på ordförande och vice ordförande i form av arbetsmöten och andra förberedelser samt 
protokollsjusteringar tidsmässigt uppgår till lika stor omfattning som ett ordinarie möte i 
rådet. Arvodesökningen bör enligt förslagsställarna gälla för samtliga ordföranden och 
vice ordföranden i såväl kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) som i stadsdelsnämn-
dernas pensionärsråd (SPR). 
 
Remisser 
 
Skrivelsen har för synpunkter remitterats till KF/KS kansli.   
 KF/KS kansli anser att extra arvoden ska utges utöver sammanträdesarvodena bör 
det främst vara en fråga för respektive intresseorganisation och inte för skattebetalarna. 
Kansliet får således förorda att framställningen avslås. 
 
Mina synpunkter  
 
Jag tvekar inte att ordförande och vice ordförande har särskilda arbetsuppgifter som 
faller på dem i form av arbetsmöten och andra förberedelser.  
 SPR är knutet till stadsdelsnämnderna som ett rådgivande organ för överläggningar, 
samråd och ömsesidig information mellan företrädare för pensionärsorganisationer och 
nämnd och förvaltningar i allmänna frågor som berör äldres levnadsförhållanden.  Rådet 
har i uppgift att ta initiativ till förbättringar för områdets pensionärer. De lokala och 
nämndanknutna råden innehåller inga förtroendevalda utan dessa råd kan betraktas som 
ett slags referensgrupper till nämndernas hjälp.  
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 Jag delar KF/KS kanslis uppfattning att extra sammanträdesarvoden inte bör utges 
av staden för presidieuppdrag av denna karaktär. Sådana extra arvoden bör om de ska 
utges vara en fråga för respektive pensionärsorganisationer.  
 Jag föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande 

Framställningen om dubblerat arvode till ordförande och vice ordförande i stads-
delsnämndens pensionärsråd avslås.  

 
Stockholm den 2 november 2005 
 
ANNIKA BILLSTRÖM 
 
 
 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag.  
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ÄRENDET 
 
Ordförande och vice ordförande i Norrmalms stadsdelsnämnds pensionärsråd (SPR) 
föreslår i skrivelse till Norrmalms stadsdelsnämnd att presidiet i SPR för varje ordinarie 
möte skall erhålla dubbelt sammanträdesarvode samt att detta ska gälla från 1 januari 
2005 och tills vidare. I sitt svar anför Norrmalms stadsdelsförvaltning att frågan om 
arvoden inte är något som stadsdelsnämnden kan besluta om. 
 Ordförande och vice ordförande SPR Norrmalm vänder sig då i skrivelse den 9 feb-
ruari 2005 till staden centralt. Man hänvisar till att det särskilda arbete som faller på ord-
förande och vice ordförande i form av arbetsmöten och andra förberedelser samt pro-
tokollsjusteringar tidsmässigt uppgår till lika stor omfattning som ett ordinarie möte i 
rådet. Arvodesökningen bör enligt förslagsställarna gälla för samtliga ordföranden och 
vice ordföranden i såväl kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) som i stadsdelsnämn-
dernas pensionärsråd (SPR). 
 
Bakgrund 
 
Kommunstyrelsen beslöt den 4 december 1996 ge KF/KS kansli i uppdrag att bereda 
fråga om arvoden till ledamöter i stadens handikappråd och pensionärsråd med anled-
ning av stadsdelsnämndsreformen. 
 Kansliet redovisade resultatet av bl.a. detta uppdrag i tjänsteutlåtande 1997-02-03. 
Kansliet framförde i utlåtandet sin uppfattning att årsarvoden ska utges till förtroende-
männen i kommunstyrelsens råd. Företrädarna för handikappade och pensionärer i de 
centrala handikapp- respektive pensionärsråden borde dock, enligt kansliets uppfattning, 
liksom dittills erhålla sammanträdesarvoden men ej årsarvoden från staden. 
 KF/KS kansli anförde följande beträffande lokala råd: 
 Ledamöter och ersättare i de lokala pensionärsråden och nämndanknutna handi-
kappråden nomineras av sina organisationer och utses av respektive nämnd. De lokala 
och nämndanknutna råden innehåller alltså inga förtroendevalda. Dessa råd kan betrak-
tas som ett slags referensgrupper till nämndernas hjälp.  
 Det går att finna motiv för ståndpunkten att sammanträdesarvoden inte bör utges av 
staden för sådana uppdrag. Deltagarna i dessa råd skulle istället få arvoderas av sina 
respektive organisationer. Detta mot bakgrund av att stadsdelsnämnderna framgent kan 
förväntas inrätta flera olika former av nya lokala råd, referens- och samrådsgrupper - 
t.ex. ungdomsråd, invandrarråd, miljöråd och brukarråd - och att dessa från ersättnings-
synpunkt bör ha likvärdiga villkor. Betydande nya kostnader kan härigenom uppkomma 
för staden. 
 KF/KS-kansliet får emellertid konstatera att sammanträdesarvoden enligt praxis har 
utgetts till de hittillsvarande lokala pensionärs- och handikappråden. Inrättandet av dessa 
råd i sin nya utformning är en obligatorisk uppgift för berörda nämnder. Vidare har 
föredragande borgarrådet i ärendet om ekonomiskt stöd till förtroendevalda uttalat att 
”liksom tidigare varit fallet anser jag att arvode skall utgå för ledamöterna i råden.” Mot 
denna bakgrund finner kansliet det naturligt att föreslå att sammanträdesarvoden även i 
fortsättningen skall utges för lokala, nämndanknutna pensionärs- och handikappråd. 
 Föredragande borgarrådet hade inget att erinra mot KF/KS kanslis förslag (utl. 
1997:68). 
 Kommunfullmäktige har i december 2004 beslutat om ändrad instruktion för kom-
munstyrelsens pensionärsråd samt för stadsdelsnämndernas pensionärsråd från den 1 
januari 2005 (utl. 2004:180). I och med detta beslut bortföll den tidigare politiska repre-
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sentationen i KPR. I stället möjliggjorde förändringen att antalet öppna pensionärsorga-
nisationer representerade i rådet kunde öka. 
 
REMISSER 
 
Skrivelsen har remitterats till KF/KS kansli. 
 
KF/KS kanslis tjänsteutlåtande daterat den 21 oktober 2005 har i huvudsak följande 
lydelse.  
 
Kommunfullmäktige beslutar om arvodena till stadens förtroendevalda i nämnder och styrelser. 
Koncernstyrelsen tar motsvarande beslut för bolagens förtroendevalda ledamöter och ersättare. I 
några enstaka fall beslutar fullmäktige om arvoden till andra än politiker. Främst handlar detta 
om pensionärs- och handikappråden. Fullmäktige har sålunda bestämt att sammanträdesarvoden 
– men inte årsarvoden - skall utges till representanterna för pensionärs- respektive handikappor-
ganisationerna såväl i de centrala råden som i de lokala. Som ovan redovisats fastställdes detta 
senast 1997 i samband med stadsdelsnämndsreformen. 
 Som motiv för den nu aktuella framställningen om dubbla arvoden för presidierna i SPR och 
KPR anför ordföranden och vice ordföranden i Norrmalms SPR att presidierna gör en särskild 
arbetsinsats - i form av arbetsmöten och andra förberedelser samt protokollsjusteringar - som 
tidsmässigt har lika stor omfattning som ett ordinarie möte i rådet. 
 KF/KS kansli har ingen anledning ifrågasätta att arbetsvolymen är betydligt större för presi-
dierna i de olika råden än den normalt är för enskilda ledamöter och ersättare. Kansliet får dock 
konstatera att samma förhållande även gällde 1997 när arvodena senast fastställdes utan att några 
dubbla sammanträdesarvoden då beslutades för presidierna. 
 KF/KS kansli vill för sin del hänvisa till sitt ovan citerade yttrande från 1997, vilket alltjämt 
synes aktuellt. I den mån extra arvoden ska utges utöver sammanträdesarvodena bör det främst 
vara en fråga för respektive intresseorganisation och inte för skattebetalarna. Kansliet får således 
förorda att framställningen avslås. 
 


